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Jaro za to letos opravdu vzalo. Je úžasné, jak rychle se 
příroda a vše živé v ní probouzí. Také naše obec využívá 
dobré počasí a nelení. A to jak v čilém společenském 
životě i rozjezdu naplánovaných investičních akcí. Má-
me za sebou letos obzvláště vydařenou „Vojtěšskou pouť“
s nabytým kulturním programem a příznivým počasím. Kdo
nepřišel na tradiční harmoniky, o hodně přišel. Premiérový 
country bál nabídnul pro naší převážně „rockovou“ komu-
nitu zcela nové nejen taneční zážitky. Masopustní masky 
tradičně rozveselily každou navštívenou domácnost. Děti
si na zmodernizované kulturní scéně naší Střezimířské hos-
půdky užily karnevalového dovádění. Kytarové Duo Manera
excelovalo v kostele sv. Havla úchvatnými španělskými rytmy.
Určitě jsem nevyjmenoval všechny proběhlé akce. Progra-
mová škála v naší malé obci je opravdu pestrá a každý má 
možnost najít si ten svůj „šálek čaje“. Děkuji všem organizá-
torům za nadšení, pečlivost a obětavou přípravu.

V minulém Občasníku jsem sliboval fotografii z prací na 
revitalizaci požární nádrže v Bonkovicích. Akce běží podle 
plánu a nevzhledná „jáma“ se postupně změní v pěknou
a užitečnou vodní plochu. Začala i oprava části památkově 
chráněné zdi u kostela ve Střezimíři. Máme potvrzenou dota-
ci na nové byty v podkroví bývalé staniční budovy na Nádraží.
Ještě čekáme na vyhlášení vhodné dotace na opravu střechy

Už to jede . . .  

této budovy. Soutěžit pak chceme obě stavební akce součas-
ně. Podaná je žádost o dotaci na fotovoltaickou elektrárnu, 
která by měla být instalována na hasičském domě. Součástí 
této akce je i rekonstrukce střešního pláště. Dosloužil antu-
kový tenisový kurt. Máme požádáno o dotaci na jeho revita-
lizaci. Když vše dobře dopadne, všichni příznivci sportu se 
dočkají kvalitní víceúčelové „umělky“. Povrch sportoviště 
bude vhodný nejen pro tenis, ale i pro malou kopanou, 
basket, aj.

Velkou radost sdílím s našimi hasiči. Z dotace od GŘ HZS ČR,
Středočeského kraje a naší cca. 30% spoluúčasti má naše 
zásahová jednotka plně vybavený profesionální hasičský 
přívěs.

Váš starosta

V běhu jsou i stavební akce v naší obci a jejím bezprostřed-
ním okolí jiných investorů. Cetin po zimě opět postupuje
v budování moderní optické sítě v „centrální“ Střezimíři. 
Také konečně započaly práce na rekonstrukci zavřeného 
mostu u Stupčic. Nový most by měl být otevřen přibližně 
do roka. KSÚS opraví i objízdnou trasu pro vozy do 3,5t přes 
osadu Nová Střezimíř. Nyní jen provizorně, po dokončení 
stavby finálně.

Prozatím „papírově“ pracujeme na zasíťování osmi nových
stavebních pozemků na Nádraží. Zájemců o stavbu nového 

rodinného domu v této lokalitě je (překvapivě?) už nyní dost.
Podmínky prodeje, ani cena, nejsou ale ještě stanoveny. 

S úsměvem jde všechno líp! Tímto heslem zakončuji svůj 
příspěvek do aktuálního čísla Občasníku. Zkusme se okolo 
nás dívat optimistickýma očima a nedejme si kazit náladu 
od škarohlídů, hlupáků a mocipánů. 

Úplným závěrem přeji dětem a studentstvu pěkné vysvěd-
čení a skvělé letní prázdniny. Dospělákům přeji krásné léto
i dovolené s dětmi nebo vnoučaty. A hlavně buďte k sobě 
upřímní a nezapomeňte na úsměv.
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Kde a jaká platí aktuální pravidla pro místní poplatky nebo třeba veřejný pořádek? Všechny přijaté obecně závazné 
vyhlášky a nařízení obcí a krajů najdete na centrální internetové adrese: https://sbirkapp.gov.cz/vyhledavani
Pro naší obec zde například naleznete také nově přijatou obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku z pobytu.

Právní předpisy obcí a krajů jsou nově na internetu na jednom místě

Kdo si pod tímto názvem nic nepředstavoval, tak začátkem 
března poznal, že se jedná o ochutnávku mořských plodů 
až z daleké Francie. Přivezl je a osobně upravil pan Sylvain 
Prudhomme. Všichni, kdo přišli, se shodli na tom, že to byla 
degustační lahůdka nejen pro oči, ale i pro chuťové buňky. 
Zkrátka delikatesa pro mlsné jazýčky. Podávaly se slávky, 
krevety, ústřice a jiné mořské plody, nad kterými se většina 
labužníků rozplývala. Pro někoho to byl zcela nový zážitek. 
Pro ty, kteří se této akce nezúčastnili, máme výzvu - rozhod-
ně za rok přijďte! Stojí to za to.

Fine France
Ve Střezimíři byl zaznamenán první letní den s teplotou 

25,3 °C dne 2. května 2025. Před rokem to bylo mnohem 
dříve. První letní den byl už 7. dubna 2024 s teplotou 27,2 °C. 

Letní den je v meteorologické terminologii den, kdy maxi-
mální teplota dosáhne anebo překročí 25 °C. Další zajíma-
vé souhrny se můžete kdykoliv dozvědět na www stránce 
Počasí Česká Sibiř. Na této stránce naleznete také aktuální 
počasí, předpověď i z meteostanice ve Střezimíři. Můžete 
se také podívat na další meteostanice v okolí. Odkaz na

stránky počasí Česká Sibiř naleznete také na
www stránce

obce Střezimíř.

Počasí Česká Sibiř

Ač bylo na 22. března ohlášeno divadelní představení s ná-
zvem Papouščí nemoc, bohužel nedošlo k jeho realizaci. Dů-
vodem byla nemoc hlavního aktéra. Budeme se na herce
z Miličína těšit v jiném termínu. Zdraví je na prvním místě!
A nezůstane jen u jednoho divadelního představení. Na we-
bových stránkách obce sledujte pozvání na další, které se 
uskuteční po všech plánovaných akcích letošního jara a léta.

Máme se na co těšit. 

Neuskutečněné
divadelní představení 

Vážení a milí čtenáři,
naše spolupráce s benešovskou
knihovnou úspěšně pokračuje. 
Připravujeme opět nový soubor
výměnného fondu a rády uvítáme
Vaše požadavky na zapůjčení titulů
a autorů, kteří pro Vás budou zajímaví,
a to na adrese:   knihovnastrezimir@seznam.cz
nebo přijďte rovnou do knihovny v době otvíracích hodin,
které najdete uvedeny v rubrice Služby v obci.
Nejvíce čtenářů se sejde při našich pravidelných setkáních, 
každé první úterý v měsíci, nad kávou a dobrou knihou. 
Proběhla také „Noc s Andersenem“ kde si děti pod dohledem
rodičů malovaly, vybarvovaly, stříhaly a nalepovaly princezny
a jiné pohádkové bytosti. A také připravovaly výzdobu na 
Velikonoce.

Vážení čtenáři, když jsem začala dávat dohromady toto 
jarní číslo Občasníku, hledala jsem fota ke článkům.
A narazila jsem na dávno zapomenutou fotografii, když 
asi týden bylo možné bruslit. Vše napovídá tomu, že se 
jednalo o jeden z důležitých hokejových utkáních mezi 
oranžovými a modrými na Krčmáři. Doufám, že Vás 
pohled na aktivitu na ledě pobaví jako mně. Je dobře, 
že aktéři jsou schopní ve stále teplejších zimách dát 
dohromady dva týmy právě v ten okamžik, když při-
mrzne a chvilku se nechá klasicky zimně sportovat.

Vzpomínka na zimu

Jarka Jelínková
Fandím všem, kteří to dokážou !

Na vaši návštěvu se těší Jarky – knihovnice.

Z pera kulturní komise

První březnový den se nesl v duchu country. Ve střezimířské
hospodě jsme přivítali tanečníky z Nadějkova. Na programu
večera bylo jejich předtančení, dále proběhly soutěže jako 
házení lasem, nechyběla samozřejmě výuka country tanců. 
Ozvaly se nám i prodejci country oblečení, klobouk byl ne-
zbytnou součás�. Úspěch sklidila i naše hospůdka, která
hos�la dobovými specialitami.

Každý, kdo vstoupil ten den s kloboukem a country oble-
čením, měl vstupné za polovinu, kdo měl vlastního koně, 
zdarma. Legrace prostě musí být... za všech okolnos�, účast 
byla hojná a rozhodně si nenecháme ujít druhý ročník!
My jsme to�ž veselá vesnice . . .

Country bál

Z pera kulturní komise

Ondřej Vacek

https://sbirkapp.gov.cz/vyhledavani
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První dubnovou sobotu proběhlo ve Stře-
zimířské hospůdce již 4. setkání harmo-
nikářů. Podařilo se pozvat pár nových tvá-
ří, které si u nás zahrály poprvé. Mezi 
nimi bylo trio Kůrovci z Kašperských Hor, 
David Svoboda ze Světlé pod Ještědem.
Pozvání přijala paní Ludmila Koucká z
Ondřejova, která si k nám po 23 letech 
přijela opět zahrát, Miloš Hroch z Lašo-
vic, Roman Šimek z Mezna, duo Ladislav
Kofroň a Josef Špánek z Milevska, na bubny
je doprovodil Jaroslav Křemen z Tábora. 
Měli pro nás připraveny krásné písničky. 
Sešli se příznivci z celého okolí, o čemž 
svědčil plný sál. Podpořili jsme je všichni 
zpěvem a tancem. Myslím, že se všem
setkání moc líbilo.

Tímto bych ráda poděkovala všem 
muzikantům a hostům za hojnou účast. 

Budeme se těšit na další setkání.

Harmoniky jsou na sále už jako doma

20. duben proběhl ve znamení Veliko-
noc. Začaly posezením s kytarou, kde 
všem zahrál Šnek a spol. Sálem se nesla
country hudba, celý program byl velmi 
příjemný a potěšil všechny, co přišli. 
Bravo, snad se uskuteční také příš� rok.
Dě� si užily koledu v pondělí, počasí 
jim přálo a plné košíčky napovídaly, že
hospodyňky byly letos připravené. Ne-
jen klasické kraslice všeho druhu, ale
pamlsky a perníčky s velikonoční téma-
�kou byly obsahem vykoledovaného.
Pomlázky z vrbového prou� naše ženy
vyšlehaly, někteří koledníci jen decent-
ně pohladili po pozadí, ale i tak jsme
my ženy rády, že tradice stále žijí. A pro
koledníky otevřená vrátka nebo veliko-
noční výzdoba na vstupních dveřích je 
jasným znamením, že jsou očekáváni.

Jak jsme prožili
Velikonoce? Dne 9. března se uskutečnil pro dě� ze Střezimíře a blízké-

ho okolí dětský karneval. Jako obvykle se moderování ujala
Monika Kellerová, která opět pro dě� nachystala stanovi-
ště, kde se plnily rozmanité úkoly. Malí soutěžící v kostý-
mech a maskách museli projít slalom s florbalovým míčkem,
za to dostali od Mirka hvězdičku. Matěj dohlížel na válení 
medicimbalu, Julinka sledovala, jak trefují kuželky, Vero-
nika hlídala, aby věž z kostek byla co nejvyšší. Pozorovací 
smysl musely dě� ukázat u Katky. Po nasbírání hvězdiček 
si každý mohl dojít pro nachystaný balíček, plný sladkos� 
a překvapení. Tímto moc děkujeme obci za financování 
dárků pro nejmenší. Velký dík patří také Petrovi Kubálkovi,

Dětský karneval byl veselý
Jana Te�ková

Dě� se setkávají nejen na sále školy, ale nově i na hřiš�

Dne 8. března proběhla v odpoledních 
hodinách oslava Mezinárodního dne žen.
Manželé Dvořákovi nachystali výborné 
občerstvení. Zákusek ke kávě byl samo-
zřejmostí. K tanci a poslechu tradičně 
zahrál pan Ladislav Říha se svým orche-
strem. Myslíme, že ženy byly spokojeny
a svůj sváteční den si patřičně užily.

Oslava MDŽ

Kulturní komise a redakce 

Za Maminec Mgr. Kateřina Mindlová

V posledním půlroce se na Maminci 
pravidelně setkává 5 maminek a 5 dě� v 
předškolkovém věku. Když mají ve škol-
ce prázdniny, přijdou se na nás podívat 
i dě�, které na maminec chodily dříve. 
To je potom ještě větší divočina. Dě� si 
hrají, malují, zpívají, prohlížejí si knížky
nebo hrají na klavír, který si většina z nás
pamatuje ještě z dob fungující školky. 
V tomto půlroce nám bylo věnováno 
velké množství hraček, se kterými si dě�
rády hrají. Tímto děkujeme dárcům. 
Občas se na nás přijdou podívat paní 
knihovnice, aby dě� pozvaly například 

na Noc s Andersenem, ukázaly jim nové
dětské knížky, anebo přinesou dětem 
nějakou sladkost k čertovské nadílce. 
S příchodem jara a hezkého počasí se 
častěji setkáváme na novém dětském 
hřiš� na nádraží, na kterém se dětem 
opravdu moc líbí. 

Maminec probíhá každý čtvrtek
v 9:30 hodin v sále školy.

S ohledem na nemoci
se může setkání zrušit.

Proto je nutné si předem konání 
ověřit na tel. čísle 604 314 512.

            Zveme všechny dě�!

bez jehož hudební kulisy si karneval ne-
umíme představit. Pomáhá nám vždy

Z pera kulturní komise

i Petrova Hanička, stala se postupem času takovou asistentkou
a pravou rukou Moniky, zapojuje se do tanečních her a jiných 
ak�vit. Poděkování a zásluha patří také Haničce Pavlíkové,
která v podstatě zahajuje každoročně karneval přidělením 
jmenovek pro dě� a stará se o pokladnu. Karneval byl hezký, 
dě� se vyřádily a vítězem byl každý. Mašinka, kterou na závěr 
utvořili se svými ratolestmi i dospělí, projížděla celou hospůd-
kou i sálem - takže: nezastavujeme !!! Přijedeme zase za rok.
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S velkou rados� oznamuji úžasné vý-
sledky našich mladých hasičů ze Stře-
zimíře v soutěži Plamen, z okresního 
kola, které se konalo 3. května v Bene-
šově. 
Naši mladší žáci si vybojovali krásné
2. místo. A co je ještě lepší, naši starší 
žáci a dorostenky předvedli skvělý vý-
kon a oba týmy obsadily zasloužené
1. místo !

Skvělé výsledky
našich mladých
hasičů

Pájo, za redakci děkuji! Spolupráce s Tebou byla skvělá. 
Vždy jsme měli perfektní přehled o všem, co se děje
v družstvech mladých hasičů, co jim přináší radost

a co je trápí, když se úplně nedaří.
Rubrika Představení 3 členů SDH Střezimíř,

kterou jsi nám dlouho připravoval zcela sám
měla své příznivce a věřím, že se k ní časem vrá�me

s některým z Tvých nástupců. 
 Ať se Ti v životě daří a slavíš stejné úspěchy ve všem,

co budeš dělat.

Naše jednotka požární ochrany má nově k dispozici 
přívěs pro hašení. Abychom si ho pořádně vyzkoušeli 
a věděli, jak s ním zacházet, udělali jsme si 22. března 
nácvik u nádrže na návsi.
Vyzkoušeli jsme si rozvinu� techniky, čerpání vody a 
další postupy, které se nám mohou hodit při skuteč-
ném zásahu. Všechno proběhlo hladce a nový přívěs 
nám určitě pomůže být zase o něco víc připraveni.
Všem obyvatelům přeji klidné a hezké letní měsíce. 
Prosím, věnujte pozornost vyhláškám a upozorněním, 
například při zákazu pálení nebo vydání výstrah od 
meteorologů – pomáháte �m chránit nejen sebe, ale
i své sousedy a přírodu kolem nás.
Díky všem, kteří se do nácviku zapojili, a také obci za 
podporu – bez společného úsilí by to nešlo.

Nový hasicí přívěs ve Střezimíři

Únor začal v duchu plesové sezony. Tradiční hasičský bál 
se konal v naší hospůdce, jako vždy krásně vyzdobené
a s bohatou tombolou. Téměř 120 lidí se mohlo ucházet
o první cenu, kávovar. O hudbu se postarala kapela TMB. 
Sbor hasičů chce velmi poděkovat všem zúčastněným,
kteří se na plese podíleli, především všem sponzorům, bez
jejichž pomoci by tak krásný ples nebylo možné uskutečnit.

                           Děkujeme!

Ohlédli jsme se
za hasičským plesem

Trenér Pavel Střelka ml.

Jsem nesmírně hrdý, že starší žáci a
dorostenky si �mto vítězstvím zajis�li
postup do krajského kola, které se bude
konat ve dnech 7. a 8. června 2025
v Rakovníku.
Zároveň bych se s vámi chtěl rozloučit 
z pozice vedoucího mládeže a trenéra 
ve Střezimíři. 
Bylo mi c� být součás� 17 krásných 
�tulů mistrů okresu a zažít mnoho ne-
zapomenutelných republikových kol. 
Všem dětem a rodičům děkuji za tu
pekelnou jízdu ! Na tuto etapu svého 
života budu vždy s láskou vzpomínat.

Za JPO velitel Ing. Jakub Jelínek

Kulturní komise a SDH Jarka Jelínková

Poděkování redakce:
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Již 7. ledna jsme hos�li návštěvu z Mikroregionu Vo�cko 
a Ústavu pro interpretaci místního dědictví ČR. Společně 
jsme debatovali nad možnostmi provozu i novinkami Léta 
na drezíně, a dokonce zvládli také provětrat nově pokřtě-
nou drezínu Včelku.

Výroční valná hromada spolku proběhla 20. února za 
účas� hostů z Mikroregionu Vo�cko, Českých drah a Railway
Capital a.s., kde byla dohodnuta další spolupráce a pod-
zimní převoz „PRASÁTKA“ do muzea ve Střezimíři.

Jak je již tradicí, počátkem roku jsme začali připravovat 
další zájezd, hlavním cílem byl letos zvolen Hvozdický expres.
A kdo by měl zájem, máme poslední tři volná místa – pojeďte
s námi.

Samozřejmos� je příprava Léta na drezíně 2025, k této 
akci vznikly letáčky ve spolupráci s Krajem blanických ry-
�řů, k prodeji budou i nové upomínkové předměty.

Po zimním odpočívání a lenošení ve všech možných polohách, 
převážně sedu, lehu a pololehu (každý říká lenošení na pohovce 
jinak) jsem se pus�la do prací kolem zahrádky, skalky a sadu. Takže
úplně jiné tělesné polohy - klečení, podřep, ohnu� a stání do kopce
namáhá jen některé svalové skupiny našeho těla. Lékaři použí-
vají pojem „vynucené polohy“ a mně se tento pojem moc zalíbil. 
Práci na zahrádce mám ráda, ale když potřebujete dosáhnout 
zrovna až za tento kámen na skalce, případně na konec záhonu, 
polohy jsou to přinejmenším pro ostatní úsměvné, pro nás namá-
havé. Zahradnice ví, o čem tady píši. Proto jsem, jako mnoho 
ostatních střezimířáků svěřila své tělo do rukou masérky Moniky 
v jejím novém masážním salonu. A musím podotknout, že jsem 
si „svou hodinku blaženos�“ opravdu užila. Chodím už pravidel-
ně, protože jsem s jejím přístupem spokojená, masáže mi vyho-
vují a cí�m se po nic svěží a zase připravená na další boj se zelení 
a vším, co nám život přináší.

Udělejte svému tělu dobře

Za ŽeČeS Jarda Kmoch

Při březnové brigádě jsme vyklidili bývalé garáže, kde se 
budou parkovat drezíny a začalo se s přípravou na stavbu 
nové malé točny a zdvižného mechanismu pro snadnější 
parkování drezín. Koncem dubna byla točna instalována 
týmem zámečnické dílny pana Milana Malého z Křivošína.

První letošní akce v železničním muzeu proběhla 12. dubna
pro „geokačery“, při příležitos� 25 let založení Geocachingu
v České republice.

Poslední dubnovou neděli opět naše drezína Včelka bzu-
čela na Dni PID ve Slaném. Spolupráce s PID je již skoro tra-
dicí, k oboustranné spokojenos�.

Jarka Jelínková

Její profesionální přístup doporučuji všem, kteří nechtějí za podob-
nými službami dojíždět do města. Její salon MOON je příjemné 
prostředí, kde můžete úplně pus�t své staros� z hlavy a užívat si 
toho, že o vás někdo pečuje.  Myslím si, že každý by si měl udělat 
čas jen sám pro sebe, i kdyby to měla být třeba jen ona hodinka
v měsíci. Věřte, stojí to za to. Zkuste a uvidíte. 

Co je nového ve spolku Železnice Česká Sibiř?
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Za MS Skalice - Střezimíř Jaroslav Jouzek, myslivecký hospodář

Tak, jako každý rok je v zimním období hlavní činnos� našeho Mysliveckého 
spolku Skalice přikrmování zvěře a redukce zvěře škodlivé nebo tzv. zavlečené 
(norek, mýval, nutrie apod). Dále jsme se věnovali přípravě výroční čl. schůze
s předložením trofejí za uplynulý myslivecký rok. Výstava těchto trofejí za celý
okres Benešov proběhla tentokrát v benešovském kulturním domě Na Karlově 
o víkendu 10. –  11. 5. 2025.

Během měsíce dubna proběhly 4 brigády na sběr kamene a příprava ma-
teriálu na opravu mysliveckých zařízení.

Máme tady jaro, takže znovu bych chtěl upozornit návštěvníky přírody na 
zachování klidu, neboť samice spárkaté zvěře jsou většinou v pokročilém stádiu
březos� a některé již možná nakladly mláďata. Proto znovupřipomínám zákaz
odnášení odložených mláďat. Nebojte se v žádném případě nejsou OSIŘELÁ.

Z činnos� MS Skalice

Na konci března se v bývalé škole konala přednáška o
ptactvu, které se pohybuje v našem nejbližším okolí. Od pana 
Mgr. Miroslava Bažanta z Husitského muzea v Táboře, ku-
rátora přírodovědných sbírek - zoologa, jsme se dozvěděli, 
které druhy mají silnější zastoupení a které naopak na našem
území ubývají.

Víte o tom, že se nám tu uhnízdili luňáci červení? Byli 
zpozorováni ochránci přírody z Vlašimi, když prováděli od-
bornou prohlídku fauny a flory ve skalách nad opuštěným 
kolejištěm. Ochránci ze záchranné stanice pro živočichy ve 
Vlašimi, kteří provozují i ParaZOO v centru města, nás sezná-
mili s příběhem osmileté samice kri�cky ohroženého luňá-
ka červeného, kterou zastřelil neznámý pachatel na Hodo-
nínsku v listopadu loňského roku.

Ornitology k ní dovedla vysílačka, kterou byla samice vy-
bavená a signalizovala, že se pták nehýbe. Střelec ji usmr�l 
několika broky do hlavy, křídel i ocasu. Patřila mezi nejstarší 
a nejproduk�vnější označené luňáky červené v Česku, za 
svůj život vyvedla 18 mláďat. Pro populaci luňáků červe-
ných je to obrovská ztráta. Kriminální policie případ šetří 
jako  trestný čin neoprávněného nakládání s chráněnými 
druhy volně žijících živočichů. Česká společnost ornitologi-
cká (ČSO) loni evidovala již tři luňáky červené zabité pytláky
či traviči.

Pohybová ak�vita luňáka AUKI27 během celého života.
V prvním roce samice zalétala do Maďarska (H), Rakouska (A)
a Slovenska (SK). Od poloviny listopadu 2017 obývala AUKI27
území jižní Moravy v České republice (CZ). Červené linky 
představují spojnice mezi nočními pozicemi, zelený bod 
rodné hnízdo, černý bod místo úhynu.    Autor: Marek Dostál

Ornitologická beseda

Díky značení kroužky a vysílačkou s označením AUKI27 
mohli ornitologové určit, o kterého jedince se konkrétně 
jednalo. „Zastřelená osmiletá samice AUKI27 byla jedním
z nejstarších značených luňáků v Česku. Vysílačku dostala 
jako mládě na hnízdě u Mikulova v roce 2016 díky společ-
nému projektu Veterinární univerzity v Brně a rakouské 
společnos� TB Raab. Poprvé zahnízdila v roce 2018 již ve
věku dvou let, což u tohoto druhu nebývá časté. Z výsledků 
telemetrických sledování vyplývá, že v tomto věku poprvé
zahnízdí méně než tře�na našich luňáků červených. Je obdivu-
hodné, že každé její hnízdění bylo úspěšné, a to včetně letoš-
ní sezóny. Během svého života se jí podařilo vyvést 17 vlast-
ních mláďat a jedno nevlastní mládě ze záchranné stanice,
což z ní činilo jednoho z našich nejproduk�vnějších známých´
luňáků,“ říká Hynek Matušík, ornitolog, který se dlouho-
době zabývá monitoringem jihomoravské populace luňáků 
červených a hnědých.

Zdroj: EUROKITE, Tiskové zprávy, Výzkum a ochrana ptáků
Karel Šimeček

Luňák červený
(Milvus milvus)
je dravec, který patří
mezi jestřábovité. Je-
ho hlavním poznáva-
cím znakem je hluboce 
vykrojený ocas, který
je sytě oranžový. Hnízdí
v otevřené krajině s mozaikou listnatých i jehličnatých lesů, polí,
luk a pastvin, v údolí řek a potoků. Za poslední půlstole� v Česku 
významně posílil populaci. Za�mco v letech 1973-1977 na území
Česka prokazatelně hnízdil pouze jeden pár, v letech 1985-1989 to
bylo již 30-50 párů. V období 2001-2003 pak ornitologové zazname-
nali 70-100 hnízdních párů luňáků červených a v letech 2014-2017
dokonce 220-300 párů, což odpovídá současnému stavu. Za zhruba 
30 let tak luňáci červení zaznamenali početní nárůst o zhruba 500 %. 
Luňák červený sice zaznamenává početní nárůst, ale také se čím dál 
častěji stává obě� otrav a dalších antropogenních pas�.
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Našim jubilantům srdečně gratulujemeNašim jubilantům srdečně gratulujeme

a do dalších let přejeme předevšíma do dalších let přejeme především

pevné zdraví a jen to nejlepší.pevné zdraví a jen to nejlepší.

Našim jubilantům srdečně gratulujeme

a do dalších let přejeme především

pevné zdraví a jen to nejlepší.

60 let60 let60 let Chudý Dušan

70 let70 let70 let Nováková Milada

Pohan Jan

Pohanová Jaroslava

Měrka Zdeněk

75 let75 let75 let Dvořák Josef

Kakašová Alena

65 let65 let65 let Pavlík Petr 85 let85 let85 let
Zíková Věra

Peršín Vladimír

Foto z archivu obce

V pátek 24. ledna
se uskutečnila
akce v místní
hospůdce

Raclette 

Kytarové – Duo Manera – tvoří Soňa 
Vimrová a Miroslav Žára. Duo bylo zalo-
loženo v roce 2013 a vzniklo po dlouho-
dobé pravidelné spolupráci obou uměl-
ců, která trvá již od společných studií na 
plzeňské konzervatoři a pražské HAMU 
ve třídě prof. Štěpána Raka. Zpočátku 
duo prezentovalo především skladby
klasických kytarových mistrů, poté
experimentovalo na půdě soudobých
skladatelů a v současné době se věnu-
je především vlastním úpravám skla-
deb španělského a latinskoamerické-
ho repertoáru.
Soňa Vimrová vystudovala Konzerva-
toř v Plzni a Hudební fakultu Akade-
mie múzických umění v Praze ve třídě 
prof. Štěpána Raka. V rámci studia získa-
la stipendium na roční stáž do Finska
(Jyväskylä), kde ji vedl Vladimír Večto-
mov. Od studií se pravidelně účastnila 
mezinárodních kytarových soutěží do-
ma i v zahraničí. Na kytarovém bienále
v Kutné Hoře získala 3. cenu a Zvláštní
cenu za nejlepší provedení slovenské 
soudobé skladby (1992 - I. kategorie)

Kytary zazněly v našem kostele

a několikrát se stala finalistkou soutěže
(1996 - II. kategorie, 2002, 2004 - III. ka-
tegorie). Kromě České republiky kon-
certovala také v Polsku, Německu, Špa-
nělsku, Slovinsku, Švýcarsku a Číně. Jako
sólistka vystoupila s Pražskou komorní 
filharmonií (2003) či orchestrem Atlan-
tis (2004). V současné době spolupra-
cuje například se zpěvačkou Michaelou
Katrákovou, či v triu s Bledarem Zajmi 
(violoncello) a Michaelou Zajmi (zpěv) 
- Maurice Ensemble.
Miroslav Žára je absolventem Konzer-
vatoře v Plzni a hudební fakulty Aka-
demie múzických umění v Praze, kde 
studoval u prof. Štěpána Raka. V rámci
studia získal stipendium na Hochschule
für Musik Franze Liszta ve Weimaru, kde
pracoval pod vedením prof. Thomase 
Müllera Peringa. Od roku 2004 se věnu-
je studiu flamenca. Mezi jeho lektory pa-
třili např. Morenito de Triana, Gerardo 
Nunez, Antonio Rey, Carlos Grilo, Jorge 
Pisao, Rubén Campos, Flaco de Nerja, 
Miguel Angel Corral (Corralito), Francis-

co Morales (El Pulga), Gerardo Nunez
a další. Pravidelně spolupracuje se zpě-
vačkou Editou Adlerovou (projekt Špa-
nělský večer s Carmen), s tanečnicí Lo-
lou Karpenko, se kterou založili soubor
La Magia del Flamenco. Od 2008 je
členem orchestru Hudebního divadla
Karlín - muzikál Carmen (v hlavní roli
Lucie Bílá). Mezi jeho další aktivity patří
spolupráce s Plzeňskou filharmonií v 
oblasti filmové hudby. Od roku 2020 učí 
flamencovou kytaru na Mezinárodní 
konzervatoři v Praze.

Zdroj: www.duomanera.com

Sobotní večer 3. května se v kostele sv. Havla konal koncert kytarového dua. 
Bylo to poprvé, co taková hudba rozezněla celý prostor, účinkující si chválili vý-
bornou akustiku a posluchači si všechny skladby vychutnávali. Kdo přišel, odchá-
zel s úsměvem na tváři, protože celý koncert byl jedinečný zážitek.
Děkujeme za organizaci naší paní doktorce Klárce Prudhommeové a jejímu manželovi.

Jarka Jelínková

Pouť pro mladé začala u nás už v pátek 25.dubna rockovou metalovou zába-
vou, kde zahrály kapely K-0,5-L, Aleš Brychta cover Plzeň a domácí Cassandra. 
Slova účastníka: „Bylo to prostě boží !! Zpěv, sólová kytara, nic nechybělo. Bylo 
to úžasné.“ Také účast předčila očekávání, i když ze začátku hudebního večera 
to tak nevypadalo. Celá hudební produkce byla velmi dobře nazvučena panem 
Mírou Chocem ze Všerub u Plzně.

V sobotu zahrála na sále k tanci i poslechu Šmatýzanka. Svou produkcí zpří-
jemnila pouťové posezení v naší hospůdce. Věříme, že všichni byli spokojeni. 
Pouťové atrakce v podobě nafukovacích hradů, dětského ře�zkového kolo-
toče, dětského zvířátkového kolotoče i autodromu potěšily nejen dě�, ale celé 
rodiny, které si sváteční atmosféru přišly užít. Dospělým přišla k chu� výborná 
káva, dětem zase cukrová vata nebo různé pendreky a perníky.

Střezimířská pouť měla
bohatý kulturní program

za velké účasti návštěvníků při rozpé-
kání francouzských sýrů. Tradičně akci 
zaštítil Sylvain Prudhomme.
Všem moc chutnalo. Zaplnila se nejen 
hospůdka, ale i přilehlý sál. 
Raclette se stal již tradicí nejen pro 
místní občany. Bylo až s podivem, kolik 
lidí se sjelo také z okolních vesnic. Z pera kulturní komise
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Výzvy, ztráty a nálezy, k zamyšlení . . .
Uzávěrka podzimního čísla „Občasníku“ je plánována na 31. října 2025. Budeme se těšit na vaše

články s fotografiemi, postřehy z činnosti spolků a připomínky, které můžete zaslat na adresu: 
obcasnik.strezimir@seznam.cz nebo je lze v tištěné formě vhodit do schránky obecního úřadu.

Předem děkujeme za vaše příspěvky.

Služby v obci
Obecní úřad

Knihovna
Obecní dům 
č.p. 6

Pošta
Partner

Ordinace
obvodního
lékaře

Potraviny
a smíšené
zboží
Střezimíř

Střezimířská
hospoda

Bc. Miloš Jelínek
Miloslava Mindlová
Tel.: 317 803 382, 704 616 364

Jaruška Králová
Ing. Jaroslava Pohanová
Knihovna-strezimir@seznam.cz

Ivana Jelínková
Tel.: 954 225 787

MUDr . Jana Zítková
Tel.: 603 718 644

Petra Nováková
Tel.: 604 421 800

Milan Dvořák
Tel.: 606 590 136

Pondělí      8:00 – 11:00 hod.

Úterý       17:00 – 18:00 hod.

Pondělí    15:00 – 18:00 hod.
Čtvrtek      8:00 – 11:00 hod.

Po – Út            zavřeno
St – Čt      16:00 – 21:00 hod.
Pá – So     16:00 – 22:00 hod.
Ne             16:00 – 21:00 hod.

Během otevírací
doby možnost hry
stolního tenisu
na sále 

Středa        8:00 – 11:00 hod.    13:00 – 17:00 hod.
Čtvrtek      8:00 – 11:00 hod.

Čtvrtek      9:00 – 10:00 hod.

Masáže
Obecní dům 
č.p. 6

Dle telefonické objednávky

Pondělí
Úterý
Středa
Čtvrtek
Pátek
Sobota

Pondělí, středa, čtvrtek
Úterý, pátek

8:00 – 11:00 hod.
8:00 – 12:00 hod.
8:00 – 11:00 hod.
8:00 – 11:00 hod.
8:00 – 11:00 hod.
8:00 – 11:00 hod.

8:00 – 11:00 hod.
13:00 – 16:00 hod.

15:00 – 17:00 hod.

15:00 – 17:00 hod.

PLÁNOVANÉ AKCE 
Pochod Praha-Prčice  36 km  start bývalá železniční stanice  17. května 2025
Trasa Vlasty Doležalové  od 6.45 hod. do 10.30 hod.

Dětský den    Železniční skanzen od 15.00 hod. 1. června 2025

Zájezd ŽeČeS    před OÚ v 6.00 hod.   14. - 15. června 2025

Koncert: Dark, Cerberos, Cassandra  Hasičský dům od 19.00 hod.  28. června 2025

Turnaj v pétanque   na návsi od 10.00 hod.   12. nebo 26. července  2025

Léto na drezíně   Železniční skanzen od 9.00 hod. 13. a 27. července 2025
          10. a 24. srpna 2025

Babinec    knihovna  od 15.00 hod.  každé první úterý v měsíci

Maminec    sál bývalé školy 9.00 – 11.00 hod. každý čtvrtek (tel.604314512)

Koncert: Niakara, Jackers, Menhir Hasičský dům od 20.00 hod.  16. srpna 2025

Konec letních prázdnin  Hasičský dům od 20.00 hod.  29. srpna 2025
ve stylu Country Podrobnější informace s upřesněním termínů či změn akcí

sledujte na webových stránkách obce, ve vývěskách a prostřednictvím infokanálu.

Masérské
služby

Mgr. Monika Kellerová
Tel.: 777 186 125
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